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Külalised: Anne-Ly Kandelin (EKL revisjonikomisjon), Pilvi Pihlik (EKL Noortekogu), Tiia Pihlik (EKL 

revisjonikomisjon), Teele Sepp (Eesti Austraalia Karjakoerte Tõuühing), Piret Reinsalu (EKL juhatuse 
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Koosoleku päevakord: 
 

1. Eesti Saksa Lambakoerte Tõuühingu avaldus aretuseeskirja täiendamiseks 

2. Eesti Chow chow Tõuühingu avaldus aretuseeskirja pikendamiseks 

3. Eesti Austraalia karjakoerte Tõuühingu avaldus aretuseeskirja kinnitamiseks 

4. Kosovo Kennelklubi taotlus tõugude tunnustamiseks 

5. Kaire Rjadnev–Meristo avaldus 

6. EKL volinike koosoleku eesti hagijate töörühma sõnavõtt 

7. EKL volinike koosoleku normatiivaktide töörühma kontaktisiku sõnavõtt 

8. EKL juhatuse esimehe sõnavõtt 

9. EKL volinike koosoleku juhataja sõnavõtt 

 

 
 

1. Eesti Saksa Lambakoerte Tõuühingu avaldus aretuseeskirja täiendamiseks 

 

 

Aretuseeskirja täiendus seisneb töökatsete uute lühendite lisamises aretuseeskirja. 
 

Ettepanek: rahuldada Eesti Saksa Lambakoerte Tõuühingu avaldus aretuseeskirja täiendamiseks. 

Täiendused hakkavad kehtima otsuse vastuvõtmise hetkest. 

 

Hääletamine: poolt – 21, vastu – 0 
 

Otsustati: rahuldada Eesti Saksa Lambakoerte Tõuühingu avaldus aretuseeskirja täiendamiseks. 

Täiendused hakkavad kehtima otsuse vastuvõtmise hetkest. 
 

2. Eesti Chow chow Tõuühingu avaldus aretuseeskirja pikendamiseks. 

 

Merike Kalle juhib tähelepanu asjaolule, et chow chowde aretuseeskiri kaotas kehtivuse 30.06.2019. 

Eesti Chow Chow klubi esindaja Piret Lõokese selgituse kohaselt oleks vaja teha uus analüüs viimase 3- 

4 aasta uuringutulemuste kohta, millest umbes 9% on muutunud paremuse poole kordusuuringuga. 



Mõlemad tõuga tegelevad organisatsioonid peaksid kokku saama ja koos uue aretuseeskirja koostama. 

Ka ilma kohustusliku aretuseeskirjata teevad kasvatajad ikkagi terviseuuringuid. 

 

Ettepanek: rahuldada Eesti Chow chow Tõuühingu avaldus aretuseeskirja pikendamiseks. 

 

Hääletamine: poolt – 0, vastu – 17, erapooletu – 1, ei hääleta – 3 

 

Otsustati: mitte rahuldada Eesti Chow chow Tõuühingu avaldust aretuseeskirja pikendamise kohta, 

kuna aretuseeskirja kehtivusaeg lõppes 30.06.2019. Mõlemal tõuga tegeleval organisatsioonil koostada 

uus aretuseeskiri vastavalt kehtivale juhendile. 

 

 

3. Eesti Austraalia karjakoerte Tõuühingu avaldus aretuseeskirja kinnitamiseks. 

 

Teele Sepp: ainuke muudatus aretuseeskirjas on näitusehinde muudatus – varem oli nõue üks 

vähemalt „hea“, see asendati hindega vähemalt kaks korda „väga hea“. 

 

Tiia Ariko: kahjuks jõudis aretuseeskiri teadus- ja aretusnõukoguni liiga hilja ja nõukogu ei jõudnud 

seda korralikult üle vaadata. Küll peame nentima, et siiani kõige paremini kirjutatud ja vormistatud 

aretuseeskiri. Hetkel on soovitus mitte kinnitada. 

 

Ettepanek: lükata teema käsitlemine edasi. Käsitleda aretuseeskirja 26.11.2019. a toimuval korralisel 

volinike koosolekul. 

 

Hääletamine: poolt – 20, vastu – 0, ei hääleta – 1 

 

Otsustati: lükata teema käsitlemine edasi. Käsitleda aretuseeskirja 26.11.2019. a toimuval korralisel 

volinike koosolekul. 

 
 

4. Kosovo Kennelklubi taotlus tõugude tunnustamiseks. 

 

Toimus arutelu tõugude, milliste esindajaid ei ole Eestis ega ka teadaolevalt lähiriikides, tunnustamise 

üle. 

 

Ettepanek: rahuldada Kosovo Kennelklubi taotlus tõugude tunnustamiseks. 

 

Hääletamine: poolt – 1, vastu – 10, erapooletu - 7, ei hääleta – 3 

 

Otsustati: mitte rahuldada Kosovo Kennelklubi taotlust tõugude tunnustamiseks. 
 

 

 

5. Kaire Rjadnev–Meristo avaldus. 

 

Kaire Rjadnev-Meristo avaldus (lisa nr. 1). Avaldusele on lisatud ka Advokaadibüroo Nord 

memorandum, kus lõppkokkuvõttes nenditakse, et 18.06.2018. a juhatuse aseesimehe esildise alusel 
välja makstud tasudel ei ole õiguslikku alust. 

Kaire Rjadnev-Meristo nentis, et ei nõustu juhatuse aseesimehe esildise alusel juhtus liikmetele tasu 

väljamaksmisega ning kandis makstud raha EKL-le tagasi. Avalduse volinikele esitas kõigi nende 

juhatuse liikmete eest, kes ei ole tasu saanud. 



Toimus arutelu avalduse ja Kaire Rjadnev-Meristo poolt antud selgituste üle. Arutelu käigus selgus, et 

ei ole välja arvutatud summat, mis tuleks endistele juhatuse liikmetele välja maksta. Juhiti avaldaja 

tähelepanu asjaolule, et kuigi 2017. a ja 2018. a eelarvetes võis teoreetiliselt juhatuse liikme tasude 

eelarve rea summa jääda täitmata, siis seda summat ei kanta automaatselt üle järgmisesse aastasse, 
vaid EKL juhatus koostab igaks kalendriaastaks uue eelarve. Sellise väljaminekuga ei ole 2019. a 

eelarves arvestatud. Samuti jäi enamusele volinike koosoleku liikmetele ebaselgeks, keda ja millistel 

alustel avaldaja esindab. EKL volinike koosoleku liige Svetlana Grün (EKL juhatuse liige ajavahemikul 

09.01.-07.02.2019) loobus talle määrata võidavast juhatuse liikme tasust. Arutelus puudutati ka EKL 

põhikirja p.4.4.1 - Juhatuse liikmel on õigus saada juhatuse liikme tasu ja/või hüvitist tema tehtud 

põhjendatud kulutuste eest. Juhatuse liikmetele on kulud vastavalt esitatud kuludokumentidele 

hüvitatud. Tõnis Türk tõstatas küsimuse, et EKL juhatus ei ole esitanud ülevaadet 2019. a eelarve 

täitmise kohta, kuigi aasta algusest on möödas peaaegu 8 kuud. 

 
Ettepanek: teha EKL juhatusele ülesandeks arvestada välja Kaire Rjadnev-Meristo avalduses mainitud 

kuupäevadel juhatusse valitud juhatuse liikmete tasud kuni nende tagasikutsumisteni või 

tagasiastumisteni ja esitada need järgmisele korralisele volinike koosolekule. Samuti esitada volinike 

koosolekule väljavõtted 2017. ja 2018. a eelarve täitmisest juhatuse tööd puudutavate kuluridade 

kaupa ja väljavõte igale juhatuse liikmele välja makstud kuluhüvitistest. 

 

Hääletamine: poolt – 18, vastu – 0, ei hääleta – 3 

 

Otsustati: teha EKL juhatusele ülesandeks arvestada välja Kaire Rjadnev-Meristo avalduses mainitud 

kuupäevadel juhatusse valitud juhatuse liikmete tasud kuni nende tagasikutsumisteni või 

tagasiastumisteni ja esitada need järgmisele korralisele volinike koosolekule. Samuti esitada volinike 

koosolekule väljavõtted 2017. ja 2018. a eelarve täitmisest juhatuse tööd puudutavate kuluridade 

kaupa ja väljavõte igale juhatuse liikmele välja makstud kuluhüvitistest. 
 

 

6. EKL volinike koosoleku eesti hagijate töörühma sõnavõtt. 

 

Tiia Ariko andis ülevaate aasta jooksul tehtud tööst eesti hagija eeltunnustamiseks FCI poolt: kõik 

nõutavad dokumendid on FCI teaduskomisjonile saadetud, standardikomisjon soovis mõningaid 

pisivigade parandusi ja täpsustusi hambumuse osas – see on tehtud ja samuti esitatud. Mõlemad 

komisjonid on mitteametlikest allikatest pärineva info põhjal kõik dokumendid heaks kiitnud, kuid 
kahjuks ei ole teaduskomisjoni president Kirsi Sainio tänaseni esitanud FCI juhatusele teaduskomisjoni 

protokolli. FCI juhatuse istung toimub 03.09.2019. a. Hetkel on teema küll veel päevakorras ja Helen 

Tonkson-Koit teeb tööd selle nimel, et see sinna ka jääks. Üllatusena tuli meile 30 eesti hagija HD 

piltide esitamise nõue – seda ei ole mitte üheski eeltunnustamiseks vajalikes formularides kirjas. Eesti 

hagijal HD probleemi ei ole, kuid kui see nõue jääb kehtima, siis tuleb leida raha ja koerad ära 

pildistada. Ilmselt tuleks raha taotleda EKL eelarvest. Soomes on olemas ligi kahekümne eesti hagija 

HD-ED pildid ja viis omanikku on üleskutse peale oma koerte pildid ka saatnud. Kõikide kasutamiseks 

tuleks küsida luba SKL-ist. Hetkel on segane, kas neid pilte tõesti on vaja või mitte. Kahjuks ei sujunud 

koostöö Tallinna Ülikooliga populatsiooni ülevaate koostamisest. Meil olemas alusandmed ja 

nendega peamegi lihtsalt edasi minema. 
DNA testi juures kasutasime Genoscoperi paketti, seal uuritavate haiguste kandjaid meie koertelt ei 

leitud. Samas see ei välista, et eesti hagijal on geneetilisi haiguseid - nende jaoks ei ole veel geeniteste. 

Morfoloogilistes tunnustes on variatsioone ja neid peabki olema, igas tõus peab olema võimalus teha 

aretusvalikuid. Eesti hagijatel on leitud heterosügootsena üks mitmest lühipealisuse geenist, kuid kui 

palju see homosügootsena pead lühendab ja kas see hakkab probleeme tekitama, seda me ei tea. 

Genoscoperi esindaja ütles tõu üldise heterosügootsuse teemalises eravestluses, et meil on võimalik 

saada nende määratud algandmeid ja infot ka vähema arvu uuringutega, kui neil tavaliselt statistikaks 

vaja. Samas statistilise usaldusväärtuse tagamiseks tuleb geenitestidega jätkata. Mida rohkem 



heterosügootsust, seda tervem on populatsioon. Selleks, et 10 aasta pärast saaks asjaga edasi minna 

ja tõu tunnustatus saada, on vaja teada populatsiooni arengut ja koerte arvu ülemaailmselt. Info 

kogumisega peaks hakkama tegelema kohe, et saada piisavalt andmeid. Selleks peaks arendama 

ülemaailmse online andmebaasi nagu on mitmetel teistel tõugudel ja see peaks kindlasti olema EKL 
oma. EKL andmebaasi ennast ei ole mõtet kasutada, kuna see ei ole visuaalselt atraktiivne 

(tavainimene tahab pilte) ja on seotud EKL tõuregistriga (võib tekitada probleeme teiste riikidega). 

Üleskerkinud küsimused on järgmised: kas osta kelleltki juba andmebaasi valmis põhi ja lisada enda 

sümboolika või arendada EKL tõuregistri põhja sobivaks. Kes sisestab – kas omanik ise või saadab 

andmebaasi administraatorile? Kust tuleb andmebaasi administraatori töötasu? Kas hakkame 

töötama andmebaasi koostamise suunas? Töörühm palub ettepanekuid andmebaaside põhjade kohta. 

 

EKL volinike koosoleku liikmed võtsid sõnavõtu teadmiseks. 

 

 

7. EKL volinike koosoleku normatiivaktide töörühma kontaktisiku sõnavõtt 

 

Kaire Rjadnev-Meristo andis ülevaate töörühma tööst (lisa nr. 2). 

EKL volinike koosoleku liikmed võtsid kokkuvõtte teadmiseks. 

 

8. EKL juhatuse esimehe sõnavõtt 

 

EKL juhatuse aseesimees Piret Reinsalu andis ülevaate eelmisel volinike koosolekul antud suunise 

kohta: võlgnike arv on vähenenud kaheni, ebatõenäoliselt laekuvaid arveid on summas 1720 eurot, 
büroos on tööl täiskoosseis, näitustel töötamise eest enam vabu päevi ei anta, vaid ületunnid 

tasustatakse. Ülevaade anti ka juunior händleri Cruftsile saatmise kohta. Juhatuse tegevusplaanina 

toodi välja Agility MM ettevalmistus. 

Astrid Lundava juhtis tähelepanu, et EKL-i tegevus ei seisne ainult Agility MM ettevalmituses. 

Tiia Pihlik juhtis tähelepanu asjaolule, et näituste tulemiaruandeid ei ole õiged, kuna neis ei kajastu 

büroo töötajate näituste eest saadav töötasu. See on võimalik välja arvutada ja näituse tulemiaruandes 

õigesti kajastada. 

Tõnis Türk juhtis tähelepanu asjaolule, et aasta jooksul ei ole juhatus kordagi esitanud ülevaadet 
eelarve täitmise kohta. 

Maris Siilmann juhtis tähelepanu mittekorrektsele näitusetaotluste käsitlemises juhatuses. Samuti on 

ürituste kalenderplaan täitmata ja alates juunist 2020 täiesti tühi. 

Helen Tonkson-Koit juhtis tähelepanu, et juhatus ei ole koostanud ja esitanud volinike koosolekule 

konkreetset tegevusplaani nii nagu eelmine volinike koosolek juhatusele suunise andis. Samuti ei ole 

juhatus siiani vastanud samasisulisele kirjale, mis on juhatusele saadetud 20.08.2019. a. 

Piret Voort nentis, et kirjale tuleb vastata, see tegevusplaan huvitab volinikke ning tahaks 

dokumentidega ikka enne koosolekut tutvuda. 

 

 Volinike koosoleku liikmed jõudsid ühisele arvamusele juhatusele antava suunise suhtes: Juhatusel 

tuleb esitada volinike koosolekule konkreetne tegevusplaan, kust nähtub, mis on tehtud ja mis 

tegemisel ja milliste abinõude või vahenditega soovitakse tulemusi saavutada. Samuti jääda eelmise 

korralise volinike koosolekul juhatusele antud suunise juurde esitada revisjonikomisjoni aruannetes 

väljatoodud puuduste kõrvaldamiseks tegevusplaan. 

 

 

9. EKL volinike koosoleku juhataja sõnavõtt 

 

Helen Tonkson-Koit andis sõna Katleen Lukinile ja Monica Merimale. 



Katleen Lukin tõstatas augusti RV näitustel üleskerkinud probleemi – loomulik nudisabalisus. Arutelu 

käigus otsiti lahendusi, kuidas kõige paremini teemat kontrollida. Kindlasti peaksid näitusekorraldajad 

alati üle vaatama registritunnistused, samas kõik riigid ei märgi registritunnistusele vastavat lühendit. 

Soomes on kohustuslik vastav DNA test, mille alusel kantakse vastav märge registrisse. Arvutis 

täidetaval näitusele registreerimise lehel on olemas vastavad lahtrid, kuid need puuduvad online 

registreerimise blanketil. Samuti võiks olla olemas nimekiri tõugudest, kus esineb loomulikku nudisaba. 
 

 Volinike koosoleku liikmed jõudsid ühisele arvamusele juhatusele antava suunise suhtes: lisada online 

näitusele registreerimise programmi samasugused nudisabalisuse ja kupeerimise kohta käivad 

täidetavad lahtrid nagu on täidetaval näitusele registreerimise blanketil. Koostada ringikorraldajatele 

nimekiri tõugudest, kus esineb loomulikku nudisabalisust. 
 

Monica Merima tutvustas ideed, kuidas tuua EKL avalikkuses pildile toredama kandi pealt. On olemas 

kodanikualgatuse korras läbiviidavad projektid ja EKL võiks algatada eesti hagija kuju paigutamise 

linnaruumi. Paljudes riikides/linnades on seda tehtud ning need kujud on populaarsed turistide seas. 

Koostöös Tallinna Linnakujunduse osakonnaga valida välja kuju asukoht. Projekti elluviimiseks saab 

algatada korjandusi, näitustel võivad olla vastavad annetuskasid, saab organiseerida erinevaid üritusi, 

millest saadav tulu kantakse vastavasse fondi. Kuju peaks olema realistlik ja elusuurune. See oleks ka 

kingitus Tallinna linnale EKL poolt. 
 

Ideele esitati nii poolt- kui vastuargumente: mis annab eesti hagija kuju paigaldamine EKL-ile kasu 

versus koostöövõimaluste avardamine Tallinna linnaga. Arutelu käigus konsensusele ei jõutud, seega 

pani volinike koosoleku juhataja teema hääletusele. 
 

Ettepanek: hakata tegelema kodanikualgatuse korras Tallinna linnaruumi paigaldatava eesti hagija 

kuju teemaga. 

 

Hääletamine: poolt – 16, vastu – 0, erapooletu – 1, ei hääleta - 4 
 

Otsustati: hakata tegelema kodanikualgatuse korras Tallinna linnaruumi paigaldatava eesti hagija kuju 

teemaga. 

 

 

 

 

 

 
Koosoleku juhataja Helen Tonkson-Koit 

 

 
 

 

Protokollija Aire-Piret Pärn 


